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SKUPSTINA CRNE GORE

n/r Predsjedniku Skupstine Crne Gore

Uvazeni gospodine Mandicu,

Obavjestavamo Vas da ce na osnovu dlana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ovlasceni 
predstavnik Kluba poslanika Demokratske narodne partije, poslanik Vladislav Bojovic, postaviti 
pitanje predsjedniku Vlade gospodinu Milojku Spajicu na Trinaestoj- posebnoj sjednici Prvog 
redovnog (proljecnog) zasijedanja u 2024. godini koja je zakazana za 30. jul 2024.godine.

S postovanjem,

Predsjednik poslanickog kluba ZBCG -- DNP

Milan Knezevic
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Klub poslanika Demokratske narodne partije
U Podgorici, 26.07.2024. godine

SKUPSTTNA CRNE GORE

n/r Predsjedniku Skupstine Crne Gore

Uvazeni gospodine Mandicu,

Na osnovu clana 187 i clana 187a Posiovnika Skupstine Crne Gore, postavljam predsjedniku 
Vlade Crne Gore gospodinu Milojku Spajicu sledece

Poslanicko pitanje:

U kojoj fazi je priprema izgradnje druge i trece dionice autoputa, kao i u kojoj 
je fazi priprema, odnosno realizacija kljucnih infrastrukturnih projekata 

sjeveru Crne Gore?
na

Pitanje cu usmeno obrazloziti na samoj sjednici.

Molim da mi odgovor na postavljeno pitanje dostavite i u pisanoj formi.

Poslanik poslanickog kluba ZBCG- DNP

Vladislav Bojovic ^w
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SKHAdENtCAr PHILOQ:
Kiub poslanika ZBCG - Demokratska narodna fiactija 
Poslanik, g-din Vladislav Bojovic

POSLANICKO PITANJE

U kojoj fazi je priprema izgradnje druge i trece dionice autoputa, kao i 
u kojoj je fazi priprema, odnosno realizacija kljucnih infrastrukturnih 
projekata na sjeveru Crne Gore.

ODGOVOR

Uvazeni poslanice,

U Crnoj Gori se decenijama pricalo o velikim infrastrukturnim 
projektima, posebno za unapredenje saobracajne infrastrukture, 
medutim gotovo sve se svelo samo na pricu, uprkos tome sto bez dobre 
saobracajne povezanosti nema ravnomjernog razvoja, ali ni ukupnog 
napretka privrede. Situacija na Sjeveru najbolja je potvrda da je 
izgradnja puteva morala da bude i ranije prioritet, ali je uprkos tome od 
velikih projekata zapocet samo auto-put Bar - Boljare i prioritetna 
dionica do Mateseva prakticno jedino na cemu se konkretno radilo. Za 
pocetak izvodenja radova na nekom velikom projektu, potrebno je 
ispuniti niz koraka, a do mandata 44. Vlade, gotovo da nijedan korak, 
sem za pomenutu dionicu, nije realizovan.

Zato je to jedan od kljucnih pioriteta upravo realizacija strateskih 
ciljeva, koji ce omoguciti privredni napredak i dodatan turisticki razvoj 
i na kraju obezbijediti gradanima Sjevera sansu da valorizuju 
potencijale, kako bi dostigli nivo razvijenosti ostatka Crne Gore. Da ne
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bi isprazno pricali, odmah smo presli na djela. Tako je u cilju 
kontinuiteta u izgradnji auto-puta Bar-Boljare, ova Vlada obezbijedila 
podrsku EK i EBRD-a, u vidu bespovratnih sredstava i povoljnih kredita 
za dionicu Matesevo - Andrijevica. U saradnji sa EBRD-ijem u aprilu je 
objavljen pretkvalifikacioni tender za izradu glavnog projekta i 
izgradnju pomenute dionice, na koji se prijavilo pet kompanija i tri 
konzorcijuma, i u toku je analiza pristiglih ponuda, nakon cega ce se 
raspisati druga faza za dostavljanje ponuda i izbor izvodaca radova. U 
meduvremenu ce se zakljuciti Ugovor o kreditu kao i Ugovor o 
bespovratnim sredstvima, koje smo osigurali zahvaljujuci izuzetno 
intenzivnom radu i komunikaciji sa evropskim partnerima.

Pocetak radova na drugoj dionici, nikako ne zadovoljava nase ambicijC; 
jer zelimo da do 2030. razvijemo mrezu kljucnih saobracajnica i u tom 
kontekstu realizacija projekta izgradnje III dionice - Andrijevica- 
Boljare vrlo je vazna. U tom cilju pokrenut je postupak izbora 
projektanta za izradu idejnog projekta, nakon cega ce se pristupiti 
ugovaranju izgradnje ovog dijela auto-puta. Planirana duzina iznosi oko 
50 km, a procijenjena vrijednost izrade je oko 880 miliona eura.

S obzirom na to da se puna funkcionalnost ove dionice stvara 
zavrsetkom izgradnje auto-puta od Pozege do granice sa Crnom Gorom, 
na teritoriji Republike Srbije, planirano je intenziviranje saradnja sa 
kolegama iz Srbije kako bi se izgradnja ovih dionica realizovala na 
optimalan nacin - na korist obje drzave.

Napominjem da je Monteput pokrenuo tendersku proceduru za izradu 
idejnih rjesenja i projekata za brojne druge saobracajnice, sto najbolje 
svjedoci o posvecenosti da radimo na spajanju Crne Gore i u najkracem 
roku pocnemo sa izvodenjem radova brojnih velikih, a strateski vaznih 
saobracajnih projekata.

Pored realizacije izgradnje autoputa Bar-Boljare, u kontinuitetu se radi 
i na razvoju, izgradnji i rekonstrukciji magistralnih i regionalnih puteva 
na sjeveru drzave. Tako je u ovoj godini planirano da se izgradi, ili 
zapocne sa izgradnjom 230 km magistralnih i regionalnih puteva, od 
toga 120 km u sjevernom dijelu.
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U mandatu ove Vlade zavrsena je rekonstrukcija puteva Rozaje-Spiljane 
i Lubnice-Jezerine. Dva putna pravca, koja su od velikog znacaja za 
ekonomski razvoj sjevero-istocnog dijela Crne Gore. Medutim, to je tek 
pocetak. Do kraja godine ocekujemo izbor izvodaca radova za 
rekonstrukciju puta Bijelo Polje-Dobrakovo, duzine 10,5 km, 
procijenjene vrijednosti 11 railiona eura. Zavrsetkom ovog projekta uz 
finisiranje radova na sanaciji klizista Dobrakovo, a ciji radovi su u toku, 
imacamo potpuno rekonstruisan ova] putni pravac.

Isto tako do kraja godine planiramo sprovodenje tenderske procedure 
za izbor izvodaca radova za rekonstrukciju puta Berane-Rozaje, duzine 
31 km, procijenjene vrijednosti 30 miliona eura bez PDV-a, kao i puta 
Petnjica-Bioce duzine devet km, procijenjene vrijednosti 11,4 miliona 
eura, cijom rekonstrukcijom ce se postojed put preko Berana do 
Bijelog Polja, sa 54 km skratiti na 33 km.

Do kraja 2024. planirano je i raspisivanje novog javnog poziva za izbor 
izvodaca radova za zavrsetak obilaznice Rozaje, procijenjene 
vrijednosti osam miliona eura, raspisivanje javnog poziva za izbor 
izvodaca za rekonstrukciju puta Most Zeleni-Vuca, I faza u duzini od 14 
km, procijenjene vrijednosti 15,6 miliona eura, kao i za rekonstrukciju 
puta Rozaje-Most Zeleni duzine 1,2 km.

Realizacijom gore navedenih projekata, uz zavrsetak rekonstrukcije 
puta Lepenac-Ribarevina-Berane, koji je u toku, duzine 40 km i 
vrijednosti 36 miliona eura bez PDV-a, imacemo potpuno 
rekonstruisanu mrezu magistralnih i regionalnih puteva u ovom dijelu 
drzave.

Takode, u toku je rekonstrukcija raskrsnice na ulazu u Plav, cime ce se 
poboljsati protok i bezbjednost saobracaja. Trenutno se izvode i radovi 
na sanaciji klizista „jabuka" na regionalnom putu Murino - Bjeluha. U 
toku je izrada glavnog projekta za dionicu puta Plav -Bogicevica. Po 
pozitivnoj reviziji ove dionice puta, sprovesce se javna nabavka za 
izbor izvodaca radova.

Ocekujemo da u skorije vrijeme izaberemo i izvodaca radova za 
rekonstrukciju puta Andrijevica - Tresnjevik. Zavrsetkom svih radova



na ovom putnom pravcu, bice rekonstruisano oko 35% duzine puta od 
Mateseva do Andrijevice.

Sto se tice opstine Gusinje, u toku je izrada Studije bezbjednosti za put 
Berane-Gusinje-Grncar u duzini od 54 km, nakon cega ce se uraditi 
glavni projekat poboljsanja bezbjednosti saobracaja i nakon toga poceti 
radovi.

Poslije raskida ugovora sa izvodacem radova na izgradnji puta Vrulja- 
Mijakovici, izabran je novi izvodac [vrijednost oko 7,7 miliona eura) i 
naredne godine imacemo ovaj putni pravac u potpunosti zavrsen, cime 
ce se dobiti kvalitetna i bezbjedna veza Pljevaija i Bijelog Polja.

Ova Vlada je kroz Prostorni plan Crne Gore prepoznala povezivanje 
sjeveroistoka i sjeverozapada drzave preko brze saobracajnice od 
petlje Crnca (veza autoputa Bar-Boljare] do granice sa Bosnom i 
Hercegovinom. U toku je postupak izbora projektanta za izradu Idejnog 
rjesenja brze saobracajnice Crnca 
saobracajnica bi povezivala auto-put Bar-Boljare sa koridorom Vc u BiH 
i omogucila vezu Pljevaija sa drzavama regiona.

Gorazde. OvaPljevlja

Podatak da se u izgradnju 120 kilometara putne infrastrukture na 
sjeveru Crne Gore, bez auto-puta i brze saobracajnice, planira uloziti 
oko 130 miliona eura, je dokaz odlucnosti Vlade da se konacno 
intenzivira razvoj sjevera Crne Gore. Zelimo da unaprijedimo kvalitet 
zivota svih nasih gradana i damo, decenijama zapostavljenom dijelu 

zemlje novu sansu.

S postovanjem.

PREDSJEDNIK 
mr Milpjko Sjpajic


